ROYAL*2018*ROYALE
At the Holiday Inn & Suites Parkway Conference Centre,

327 Ontario Street, St. Catharines, Ontario, Canada

June 22nd – 24th, 2018
Hosted by the St. Catharines Stamp Club
OFFICIAL PROSPECTUS
Rules and Regulations for Entry of Exhibits for the Competition

1. Eligibility

This National level exhibition is open to all individual collectors who are members of The Royal Philatelic Society

of Canada (RPSC), or if non-residents of Canada, are members of the national philatelic body of their country of residence. The whole of the exhibit must be the bona fide property of the exhibitor. If purchased as a unit it must have been owned for at least two years, extensively revised, and have been prepared by the exhibitor. The submitting of an entry is deemed to be an implied declaration by the exhibitor to that effect.
2. Exhibit Classification Information

National Adult exhibits (Judged by RPSC National Standards)

The National ADULT Classes / Divisions are intended for exhibits that fulfill one of the following criteria:
(a) the exhibit has been awarded at least a silver medal at a previous regional or local show, or

(b) the exhibit is deemed by the Exhibition Committee to be sufficiently advanced to be entered in this class / division, or

(c) the exhibit, though new, is submitted by a collector with a proven track record in previous National shows, or

(d) the exhibit is a dealer's entry.
Youth Class (Judged by either FIP Youth Competition Regulations or by RPSC National standards).

The Youth Class is intended for exhibitors who have not reached their twenty-second (22nd.) birthday on Jan. 1, 2018.

The age and birth date of each exhibitor must be indicated on the official entry form, as age groupings will be established for the Class to aid in judging. For an exhibit to be judged under National standards it should have been awarded at least a silver-bronze at a previous regional or local show.

	General Class (Multi-Frame) Adult
(a) Advertising, Patriotic and Event Cover Exhibits

(b) Aerophilately 

(c) Astrophilately 

(d) Cinderella 

(e) Display 

(f) Experimental 

(g) First Day Cover 

(h) Maximaphily 

(i) Picture Postcard

(j) Postal History 

(k) Postal Stationery 
	(l) Revenue 

(m) Thematic 

(n) Topical 

(o) Traditional 

One-Frame Class 

Youth Class (ages as of January 1, 2018)

(a) Collector aged up to 12

(b) Collector aged 13-15

(c) Collector aged 16-18
(d) Collector aged 19-21


General: An exhibitor may enter more than one exhibit, including those in the same class. Should the exhibition be oversubscribed, the Exhibition Committee will make the final selection of accepted exhibits from the entry forms it has received, and will seek balance and fairness in the selection process.

3. Entry
· Each entry shall be entered in its correct Class / Division and section on an Official Entry Form. The jury reserves the right to reclassify any exhibit.

· Five (5) copies of the Title Page, five (5) copies of the Synopsis Page, and an Introduction or Plan Page (if applicable) must be sent with each completed Official Entry Form. These pages may be modified later, if desired.

· No exhibit will be accepted unless the prescribed fee has been paid in full at the time of submission of the Entry Form (see Section 5).

· Cheques payable to: St. Catharines Stamp Club
· Entry forms must be received no later than May 1st, 2018.

· Acknowledgement of receipt of the Official Entry Form does not constitute acceptance for exhibition, unless so stated.

· The Exhibition Committee will notify exhibitors of acceptance. The Exhibition Committee reserves the right to reject any exhibit, in part or in whole, without assigning any reason for such rejection.

· When an exhibit is rejected or reduced in the number of frames by the Exhibition Committee, the (corresponding) entry fee shall be refunded.

· Failure to deliver an accepted exhibit forfeits the entry fee. 
4. Exhibit Displays
· Exhibits will be displayed in frames holding sixteen (16) pages, not to exceed 23 x 29 cm (9 x 11.5 inches), in four rows of four pages (4x4)

· Entries with larger and / or odd sized pages may be accommodated, but must be granted prior special approval from the Exhibition Committee.

· All exhibits must be mounted on white or light coloured pages.

· Pages must be in transparent page protectors, ideally closed on three sides, and numbered on the back in sequential order, to aid in the correct mounting of the exhibit by the Exhibition Committee. Exhibits failing to comply with the above may not be displayed or judged.

· The name of the exhibitor must not appear on the faces of the pages, unless on addressed exhibited covers.

· Forgeries and reprints must be so identified in the text. Failure to do so may result in the exhibit being downgraded.

· Each National exhibit accepted for the Exhibition shall be allotted not less than two (2) frames and not more than eight (8) frames. If more than eight (8) frames are required, first contact the exhibit chairman.
· The exceptions are the exhibits in the One Frame Class, which will be judged by separate criteria.

· The Exhibition Committee reserves the right to reduce frame limits in order to accommodate a maximum number of qualified entries within the exhibition and also to place exhibits according to its own display plan.

· Exhibits in the Youth Class will be displayed in the same type of frames as the National exhibits. Each Youth exhibit accepted will be allotted at least one (1) and usually not more than five (5) frames. All other rules shall be identical to those in the National Exhibition.

5. Entry Fees (in Canadian $)
National Adult Exhibits (two or more frames): $20 per frame.
National Adult One Frame Class:  $22 per entry.
Youth Class:  $8 per frame.

6. Delivery and Contact Information
If you are shipping your exhibit, please mail to : Exhibits Chairman, c/o Niagara Precision Ltd. 32 Seapark Drive, St. Catharines, Ontario, L2M 6S6, Canada. All exhibits must be received by the Exhibition Committee no earlier than May 15th, 2018 and no later than June 10th, 2018 (unless the exhibitor plans on bringing the exhibits to the show). If hand delivering, please note this on the entry form. Address all other correspondence to: R.W. Paige, 126 Carleton Street North, Thorold, Ontario  L2V 2B2  rpaige@sympatico.ca
Hand delivered exhibits must be received at the Convention Centre Royal *2018* Royale registration desk, between the hours of 2 p.m. and 8 p.m. on Thursday June 21st, 2018 (Exception with prior approval:  between 7:30 a.m. and 9:00 a.m. on Friday, June 22nd, 2018). Exhibitors may be able to make other arrangements for delivery with the Exhibition Committee, if previously approved. Any exhibit received after the 9:00 a.m., June 22nd, 2018, deadline may find that the frames have been re-allocated.
7. Return

The exhibition will close at 3:00 p.m. on Sunday June 24th, 2018. For security reasons, no exhibit or part thereof may be dismounted before the close of the Exhibition and until all visitors have cleared the exhibit area. (Travel plans should be made accordingly).
Exhibitors or their agents may be asked to present proper proof of identity to obtain their exhibits from the Exhibition Committee at the Montebello Room of the Parkway Conference Centre, following the close of the Exhibition. Exhibits not claimed in person will be returned at the expense of the owner as soon as possible after the close of the Exhibition in the manner directed by the owner. Pre-payment must be enclosed. An additional charge of $ 10.00 Canadian must be included for wrapping and handling.

Please allow sufficient time for processing before making enquiries.

8. Insurance and Security

Owners are advised that, in their own interest, they should make arrangements for the insurance of their exhibits.

Exhibits entered in the Exhibition will be received, held, exhibited and returned at the risk of the owner. The Exhibition Committee will ensure that there is adequate security provided to protect the exhibits, but shall not be held responsible for any loss or damage.
9. Liability

Although all reasonable care and caution will be taken with the exhibits, no responsibility shall attach to The Royal Philatelic Society of Canada, the Holiday Inn & Suites Conference Centre, The St. Catharines Stamp Club, nor members of the Exhibition Committee, and/ or its voluntary assistants or employees, for any loss or damage to an exhibit arising from any reason whatsoever.
10. Judging

The Jury, consisting of at least four (4) accredited RPSC judges, will be selected by the RPSC Judging Coordinator, in consultation with the Exhibits Chair. The Jury will make decisions, deliberations and consultations among themselves, in keeping with the RPSC Regulations. Exhibits will be judged according to National level standards, with separate criteria for One Frame and Youth Classes, Display, and certain other Divisions. Decisions made by the Jury are final, and cannot be appealed. 

11. Awards

RPSC National medals will be awarded in eight (8) levels in the General and One Frame Classes; Large Gold, Gold, Large Vermeil, Vermeil, Large Silver, Silver, Silver - Bronze, and Bronze. All awards will be granted in accordance with the judged merits of the exhibits, without regard to the exhibit’s Class, Division, or Section.

No medal / ribbon award will be made if, in the opinion of the judges, the exhibit is of insufficient merit, but a Certificate of Participation will be given.

A Grand Award and Reserve Grand Award will be awarded.

Available Society and other established Awards, including APS, ATA, BNAPS and PHSC, will be awarded at the discretion of the Jury.

12. Ruling Authority

Any questions that may arise concerning the Exhibition, which are not provided for by the Prospectus Rules and Regulations (other than Jury decisions) shall be decided by the Exhibition Committee in its sole and absolute discretion.
ROYAL*2018*ROYALE
Au Holiday Inn & Suites Parkway Conference Centre, 
327 rue Ontario, St. Catharines, Ontario, Canada, 
Du 22 au 24 juin 2018
Parrainé par le St. Catharines Stamp Club
PROSPECTUS OFFICIEL 
Règlements pour soumettre une collection en compétition

1. Admissibilité
Cette exposition de niveau national n'est accessible qu'aux collectionneurs qui sont membres de La société royale de philatélie du Canada (SRPC) ou, s'ils ne sont pas des résidents du Canada, qui sont membres de l'organisation philatélique nationale de leur pays de résidence. L'ensemble de la collection doit être la propriété du collectionneur. Si elle a été achetée en bloc, elle doit appartenir au collectionneur depuis au moins deux ans, et doit avoir été entièrement révisée et préparée par le collectionneur. Il est entendu que la soumission de ce formulaire est une approbation implicite de tous les énoncés ci-dessus.

2. Classification des collections

Collections adultes de niveau national (jugées par les normes nationales de la Société royale de philatélie du Canada (SRPC)

Les classes / divisions nationales ADULT sont destinées à des collections qui remplissent l'un des critères suivants;

(a) La collection doit avoir reçu au minimum une médaille d'argent à une exposition régionale ou locale, ou

(b) Le Comité de l'exposition juge que la collection est d'un niveau suffisamment avancé pour être acceptée dans cette classe/division,, ou

(c) La collection, bien que nouvelle, est soumise par un collectionneur ayant démontré son expertise à d'autres expositions nationales, ou
(d) La collection est soumise par un négociant.
Collections Jeunesse (jugées par les normes de la compétition jeunesse de la Fédération internationale de philatélie ou les normes nationales de la SRPC).
La classe JEUNESSE s'applique aux collectionneurs qui n'auront pas encore vingt-deux (22) ans au 1er janvier 2018. L'âge et la date de naissance du collectionneur doivent être inscrits sur le formulaire d'inscription officiel, puisque le regroupement par âge sera établi afin de faciliter le jugement. Une collection sera jugée selon les critères nationaux si elle a reçu au minimum une médaille de bronze-argenté à une exposition régionale ou locale.
	Classe générale (Multi-cadres) Adulte 
(a) Plis publicitaires, Occasions spéciales, Patriotique 

(b) Aérophilatélie 

(c) Astrophilatélie 

(d) Paraphilatélie (Cinderella) 

(e) Expression libre (Display) 
(f) Expérimental

(g) Plis Premier Jour

(h) Maximaphilie

(i) Cartes postales

(j) Histoire postale

(k) Entiers postaux
	(l) Fiscaux
(m) Thématique
(n) Collection de sujets
(o) Philatélie traditionnelle
Classe Un-cadre

Classe jeunesse (Age au 1er janvier 2018)

(a) collectionneur âgé de 12 ans ou moins

(b) collectionneur âgé de 13 à 15 ans

(c) collectionneur âgé de 16 à 18 ans

(d) collectionneur âgé de 19 à 21 ans


Généralités: Un exposant peut soumettre plus d'une collection, y compris dans une même classe. Toutefois, s'il y a trop de soumissions, le Comité de l'exposition fera la sélection finale parmi les collections acceptées selon les formulaires reçus, et cherchera à faire une sélection aussi équilibrée et juste que possible.
3. Soumission
· Chaque collection devra être inscrite dans la Classe / Division et la section appropriée. Le jury se réserve le droit de reclasser toute collection.
· Cinq (5) copies de la Page Titre et cinq (5) copies du Résumé et de la page d’Introduction ou le Plan (si approprié) doivent être jointes à chaque formulaire d'inscription officiel. (Ces pages peuvent être révisées plus tard au besoin).
· Aucune collection ne sera admise si les frais requis n’ont pas été payés au moment de la soumission du formulaire d'inscription. (voir Section 5).
· Veuillez libeller votre chèque au nom de: St. Catharines Stamp Club.
· Les formulaires d'inscriptions doivent être reçus au plus tard le 1er mai 2018.
· L'accusé de réception du formulaire d'inscription officiel ne constitue pas l'acceptation de la collection, sauf indication contraire.
· Le Comité de l'exposition se réserve le droit de rejeter toute collection, partiellement ou totalement, sans avoir à justifier sa décision.
· Si une collection est rejetée, ou le nombre de cadres en est réduit, par le Comité de l'exposition, les frais d'inscriptions correspondants seront remboursés.
· Les frais d'inscription ne seront pas remboursés si une collection acceptée n'est pas montée.
4. Présentation des collections
· Les collections sont montées dans des cadres contenant seize (16) pages ; les dimensions maximales de chaque page sont 23 x 29cm (9 x 11.5 pouces), en quatre rangées de quatre pages (4 x 4).
· Les soumissions de pages plus grandes ou de tailles inhabituelles pourraient être exposées, mais il faut s'en être assuré auparavant en s'adressant au Comité de l'exposition.
· Toutes les collections doivent être montées sur des pages blanches ou légèrement teintées.
· Les pages doivent être insérées dans des enveloppes protectrices transparentes scellées sur trois côtés et être numérotées séquentiellement à l'endos, pour garantir leur montage adéquat par le Comité de l'exposition. Les collections qui ne respectent pas ces instructions pourraient ne pas être montées ou jugées.
· Le nom de l'exposant ne doit pas être indiqué sur les pages de la collection à moins qu'il s'agisse d'un pli qui lui est adressé.
· Les faux et les réimpressions doivent être identifiés dans le texte. Si cette obligation n'est pas respectée, la collection pourrait être abaissée à un niveau inférieur.
· Toute collection de niveau national acceptée se verra attribuer entre deux (2) et huit (8) cadres. Si plus de huit (8) cadres sont requis, contactez d'abord le président de l'exposition. Les exceptions sont les collections exposées dans la classe Un-Cadre, qui seront jugées selon des critères distincts.
· Le Comité de l'exposition se réserve le droit de réduire le nombre de cadres d'une collection afin d'accommoder le plus de collections possibles qui respectent les conditions ; il pourra aussi placer les collections selon son propre plan.
· Les collections de la classe Jeunesse seront exposées dans des cadres identiques à ceux de l'exposition de niveau national. Chaque collection de la classe Jeunesse acceptée sera attribuée au moins un (1) et généralement pas plus de cinq (5) cadres. Toutes les autres règles sont identiques à celles de l'exposition de niveau national.
5. Frais d'inscription ($ canadien)
Collections Adultes de niveau national (deux cadres ou plus) : 20$ par cadre

Collections Adultes de la classe Un-cadre : 22$ par collection.

Classe Jeunesse : 8$ par cadre.
6. Coordonnées et Livraison des collections
Si vous envoyez votre collection, veuillez la poster à: Exhibits Chairman, c/o Niagara Precision Ltd., 32 Seapark Drive, St. Catharines (Ontario), L2M 6S6, Canada. Les collections doivent être reçues par le Comité de l'exposition au plus tôt le 15 mai 2018 et au plus tard le 10 juin 2018 à moins que l'exposant ait choisi d'apporter sa (ses) collection(s) au site de l'exposition. Veuillez indiquer ce mode de livraison sur le formulaire d'inscription. Adressez toute autre correspondance à: R.W. Paige, 126 Carleton Street North, Thorold (Ontario) L2V 2B2  rpaige@sympatico.ca
Les collections apportées par l'exposant doivent être livrées au bureau des inscriptions du Royal *2018* Royale au Convention Centre, entre 14h00 et 20h00 le jeudi 21 juin 2018 (exception avec approbation préalable: entre 7h30 et 9h00 le vendredi 22 juin 2018). Les exposants peuvent effectuer d'autres dispositions pour la livraison avec l’approbation préalable du Comité de l'exposition. Toute collection reçue après la date limite de 9h00, le 22 juin 2018, pourrait constater que ses cadres ont été réattribués.

7. Reprise des collections
L'exposition fermera le dimanche 24 juin 2018 à 15h00. Pour des raisons de sécurité, les collections ne pourront pas être démontées avant la fermeture de l’exposition et tant que tous les visiteurs n'auront pas quitté le site. (Les plans de voyage doivent être faits en conséquence).
Les exposants ou leurs représentants devront présenter une preuve d'identité appropriée pour récupérer leurs collections du Comité d'exposition à la salle Montebello, au Parkway Convention Centre, à la fin de l'exposition. Les collections qui n'auraient pas été reprises après la clôture de l'exposition seront retournées aux frais du propriétaire selon les directives qu'il aurait fournies. Les frais de transport doivent être acquittés d'avance.  Un montant supplémentaire de 10 $ (canadien) doit être prévu pour l'emballage et la manutention.

Prévoir un délai raisonnable pour le traitement avant d'effectuer des enquêtes.
8. Assurance et sécurité
Dans leur propre intérêt, il est conseillé aux exposants d'assurer leurs collections. Les collections soumises à l'exposition seront reçues, gardées, exposées et retournées aux risques de leur propriétaire. Le Comité de l'exposition assurera une sécurité raisonnable pour la protection des collections, mais ne pourra pas être tenu responsable des pertes ou des dommages.
9. Responsabilité
Bien que les plus grands soins et précautions seront pris par le Comité de l'exposition pour protéger les collections, aucune responsabilité ne pourra être imputée à la Société royale de philatélie du Canada, le Holiday Inn Conference Centre, le St. Catharines Stamp Club, ni aux membres du Comité de l'exposition, ni aux bénévoles, assistants et employés, pour toute perte ou tout dommage aux collections pour quelle que soit la raison.
10. Evaluations
Le Jury, formé d’au moins quatre (4) juges accrédités de la SRPC, sera choisi par le Coordonnateur des juges de la SRPC en consultation avec le Président du Comité des collections. Le jury prendra ses décisions et fera ses délibérations et consultations selon les règlements de la SRPC. Les collections seront jugées selon les critères du niveau National, avec des critères distincts pour les classes Un-cadre et Jeunesse, la Division expression libre (Display), et certaines autres divisions. Les décisions prises par le jury sont finales et sans appel.
11. Prix
Des médailles de la SRPC correspondant à huit (8) niveaux seront attribuées aux collections des classes Général et Un-cadre : Grand or, or, grand vermeil, vermeil, grand argent, argent, bronze-argenté et bronze. Les médailles sont attribuées au mérite de la collection sans égard à la Classe, Division ou Section. 

Si selon les juges une collection n'atteint pas un certain niveau de mérite pour justifier une médaille, un certificat de participation sera émis.
Un Grand prix et un Grand prix de réserve seront attribués.
Certaines organismes ou sociétés (APS, ATA, BNAPS, PHSC, etc.) peuvent aussi décerner des prix qui seront attribués à la discrétion du jury.
12. Décisions finales
Toutes autres questions concernant l'exposition, non visées par les règles décrites dans ce prospectus (autres que les décisions du jury) seront réglées à la discrétion unique et absolue du Comité de l'exposition.
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